
Protokół Nr V/15 

 

Z sesji Rady Gminy Dłutów, która odbyła się w dniu 1 czerwca 2015 roku w Domu Kultury 

w Dłutowie ul. Polna 3. 

 

Obradom przewodniczył Krzysztof Janas  – Przewodniczący Rady Gminy Dłutów. 

Sesję rozpoczęto o godz.13
00

, a zakończono o godz. 16
30

. 

 

W sesji udział wzięli: 

1) radni 

2) sołtysi 

3) zaproszeni goście 

wg załączonych list obecności. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z IV sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Dłutów na lata 2015-2025. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dłutów na 2015 r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za 

pojemnik. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Gminnej Sali 

Sportowo – Widowiskowej w Dłutowie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Obiektu Sportowego 

w Dłutowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w 

Łaziskach. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za 2014 r. 

w Gminie Dłutów. 

14. Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dłutowie za 

2014 r. i przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 

15. Interpelacje i zapytania. 

16. Wolne wnioski. 

17. Zakończenie obrad. 

 

 



Punkt 1 

Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

 Obrady V sesji Rady Gminy Dłutów otworzył i prowadził Krzysztof Janas – 

Przewodniczący Rady Gminy Dłutów.  

Powitał radnych, wójta gminy, sołtysów i zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

 

Punkt 2 

Przedstawienie porządku obrad. 

 

 Radni oraz wójt gminy nie zgłaszali wniosków i uwag do porządku obrad. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokółu z IV sesji. 

 

 Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem do radnych, czy zgłaszają wnioski do 

protokółu z obrad IV sesji Rady Gminy Dłutów jak również o przyjęcie protokółu bez 

odczytywania. Protokół był dostępny do zapoznania się w biurze rady jak również przed 

obradami V sesji Rady Gminy. Radni nie zgłaszali wniosku o odczytywanie protokołu. 

Przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia protokółu z IV sesji 

Rady Gminy Dłutów bez odczytywania. Protokół przyjęty został jednogłośnie. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

 Wójt Gminy Grażyna Maślanka – Olczyk zabierając głos przedstawiła radnym 

sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym. Sprawozdanie stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Punkt 5 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dłutów 

na lata 2015-2025. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Olkusz przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dłutów na lata 2015-2025 wraz z autopoprawką. 

Poinformowała, że w związku z proponowaną autopoprawką do projektu uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy Dłutów polegającą na zmianie przeznaczenia środków funduszu 

sołeckiego sołectwa Piętków w kwocie 7 516,85 zł z pierwotnie zaplanowanej wymiany 

bramy garażowej w strażnicy OSP w Piętkowie na dotację dla OSP w Piętkowie na nabycie 

gruntów znajdujących się pod budynkiem strażnicy i wokół niej z działki nr 90 w Piętkowie z 

wydatków bieżących do planu wydatków majątkowych zmianie ulegają następujące pozycje 

prognozowane dla roku 2015 WPF: 

Kolumna 2.1 – wydatki bieżące – zamiast kwoty 11.356.460,93 zł powinno być 

11.348.944,08 zł (minus  7.516,85 zł); 



Kolumna 2.2 – wydatki majątkowe – zamiast kwoty 2.383.717,13 zł powinno być 

2.391.233,98 zł (plus 7.516,85 zł); 

Kolumna 8.1 – różnica między dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi – zamiast 

kwoty 1.730.898,13 zł powinno być 1.738.414,98 zł (plus 7.516,85 zł); 

Kolumna 8.2 = różnica między dochodami bieżącymi, skorygowanymi o środki a wydatkami 

bieżącymi, pomniejszonymi o wydatki – zamiast kwoty 2.047.548,13 zł powinno być 

2.055.064,98 zł (plus 7.516,85 zł); 

Kolumna 9.5 – wskaźnik jednoroczny – zamiast 12,85% powinno być 12,90%; 

Kolumna 9.6 – dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań obliczony w oparciu o plan 3 

kwartałów 2014 r. dla lat 2016-2018 powinien wynosić odpowiednio 11,80%, 11,27% i 

11,25% zamiast 11,79%, 11,08% i 11,23%. 

Kolumna 9.6.1 - dopuszczalny wskaźnik spłaty zobowiązań obliczony w oparciu o wykonanie 

roku 2014 r. dla lat 2016-2018 powinien wynosić odpowiednio 11,64%, 11,10% i 11,25%  

zamiast 11,62%, 11,08% i 11,23%. 

Kolumna 11.6 – wydatki majątkowe w formie dotacji- zamiast 96.000,0 zł powinno być 

103.516,85 zł. 

Radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką (druk RG 20/15) pod 

głosowanie. Przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” uchwała Nr V/31/15 została 

podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 6 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Dłutów na 2015 r. 

 

Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 

2015 rok a następnie proponowaną autopoprawkę do projektu polegająca na: 

1) w załączniku nr 3 – plan wydatków majątkowych budżetu Gminy Dłutów na 2015 rok 

w dziale 754 po rozdziale 75410 dodaje się rozdział 75412 – Ochotnicze straże 

pożarne i zwiększenie o kwotę 7.516,85 zł na „Dotację dla OSP w Piętkowie na 

nabycie gruntów znajdujących się pod budynkiem strażnicy i wokół niej z działki nr 90 

w Piętkowie ”. Zmianie ulegają również podsumowania tabeli. 

Radna E. Senderecka jak również radny A. Oset zgłosili uwagi dotyczące wprowadzenia do 

planu wydatków zbyt małej kwoty tj. 5.000,00 zł na pokrycie kosztów pobytu na terenie 

Gminy Dłutów delegacji dzieci wraz z opiekunami z zaprzyjaźnionej Gminy Rimoc w dniach 

9-13.06.2015 r. 

W związku z tymi uwagami wśród radnych wywiązała się dyskusja w wyniku, której Wójt 

Gminy zgłosiła autopoprawkę polegającą na zwiększeniu powyższej kwoty o 1.000,00 zł tj. 

zwiększenie planu wydatków dział 750 rozdział 75095 „Wydatki bieżące związane z 

realizacją zadań statutowych jednostek budżetowych” o kwotę 6.000,00 zł a zmniejszenie o 

w/w kwotę rezerwy budżetowej. 

Uzasadnienie do projektu uchwały stanowi załącznik do protokołu. 

Radni nie zgłaszali więcej uwag i wniosków do projektu uchwały. 



Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały wraz z autopoprawkami (druk RG 21/15) pod 

głosowanie. Przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” uchwała Nr V/32/15 została 

podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki tej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za 

pojemnik. 

 

Wójt Gminy Grażyna Maślanka-Olczyk przedstawiła projekt uchwały jak również 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały, roczną kalkulację dochodów i kosztów 

związaną z odbiorem i zagospodarowaniem odpadów oraz stawki obowiązujące w gminach 

sąsiednich. Uzasadnienie do projektu uchwały, roczna kalkulacja oraz wykaz stawek 

obowiązujących w gminach sąsiednich stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję podczas której padały również pytania na 

które Wójt Gminy oraz Skarbnik Gminy udzielały odpowiedzi. Pytania dotyczyły zaległości 

w opłatach za „śmieci” wysokości tych zaległość i ściągalności od dłużników, zwiększenia 

częstotliwości odbioru oraz zróżnicowania opłat w zależności od ilości osób. 

Radni zgłaszali również uwagi dotyczące odbioru od mieszkańców gminy odpadów 

szklanych. 

Po wyczerpaniu pytań i zgłaszanych uwag przewodniczący obrad poddał projekt uchwały 

(druk RG 22/15) pod głosowanie. Przy 8 głosach „za” i 1 głosie „przeciw” i 5 glosach 

„wstrzymujących się” uchwała Nr V/33/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Wójt Gminy Grażyna Maślanka-Olczyk przedstawiła projekt uchwały jak również 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Uzasadnienie stanowi załącznik do 

protokołu. 

Radni nie zgłaszali więcej uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały (druk RG 23/15) pod głosowanie. Przy 12 

głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” uchwała Nr V/34/15 została podjęta i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Wójt Gminy Grażyna Maślanka-Olczyk przedstawiła projekt uchwały jak również 

przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. Uzasadnienie stanowi załącznik do 

protokołu. 

Radni nie zgłaszali więcej uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały (druk RG 24/15) pod głosowanie. Przy 13 

głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” uchwała Nr V/35/15 została podjęta i stanowi 

załącznik do protokołu. 



 

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Gminnej Sali 

Sportowo – Widowiskowej w Dłutowie. 

 

Wójt Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu 

korzystania z Gminnej Sali Sportowo – Widowiskowej w Dłutowie. 

W dyskusji, która rozpoczęła się w sprawie Regulaminu padały pytania i uwagi 

dotyczące zapisów nieodpłatnego korzystania z Sali i zmiany zapisów do obowiązującego 

obecnie Regulaminu a głównie nieodpłatnego korzystania z Sali przez działaczy GLKS w 

Dłutowie. Padały również uwagi dotyczące braku odpowiedniej ilości szatni prawidłowo 

wyposażonych znajdujących się przy Sali sportowo-widowiskowej. 

Wójt Gminy odpowiadając poinformowała, iż jedno z pomieszczeń znajdujących się przy Sali 

sportowo-widowiskowej zostało na ten rok szkolny zaadaptowane na salę do prowadzenia 

zajęć z dziećmi klas „0” natomiast jeżeli mamy udostępniać salę nieodpłatnie to należałoby 

wprowadzić takie zapisy aby udostępniać ją bezpłatnie wszystkim stowarzyszeniom i 

działaczom z terenu całej gminy.  

Radni nie zgłaszali więcej uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały (druk RG 25/15) pod głosowanie. Przy 14 

głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” uchwała Nr V/36/15 została podjęta i stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu korzystania z Obiektu Sportowego w 

Dłutowie. 

 

Wójt Gminy Grażyna Maślanka-Olczyk przedstawiła projekt uchwały sprawie 

przyjęcia Regulaminu korzystania z Obiektu Sportowego w Dłutowie. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję. W dyskusji prezes GLKS K. Świercz zgłosił swoje 

uwagi dotyczące § 6 pkt 2 projektu załącznika do uchwały w którym mówi się że: 

„§ 6. W celu zapewnienia bezpieczeństwa użytkownikom podczas korzystania z Obiektu 

Sportowego  zgodnie z jego przeznaczeniem zabrania się:  

2) używania butów piłkarskich z korkami, z kolcami oraz z ostrymi podeszwami, „ 

W dyskusji, która wynikła w powyższej sprawie Wójt Gminy zgłosiła autopoprawkę 

polegającą na wykreśleniu tego punktu. Punkty wpisane po pkt 2 zmienią swoją kolejność. 

Przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie w sprawie przyjęcia zgłoszonej 

autopoprawki. Przy 15 głosach „za” autopoprawka została przyjęta. 

Następnie przewodniczący obrad poddał projekt uchwały wraz ze zgłoszoną autopoprawką 

(druk RG 26/15) pod głosowanie. Przy 14 głosach „za” i 1 głosie „wstrzymującym się” 

uchwała Nr V/37/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze świetlicy wiejskiej w Łaziskach. 

 

Wójt Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie Regulaminu korzystania ze 



świetlicy wiejskiej w Łaziskach a następnie zgłosiła autopoprawkę dotyczącą zmiany pkt 4 w 

§ 7 projektu uchwały na następujące brzmienie:   

„4) członkowie społecznych inicjatyw lokalnych w celu organizacji imprez sportowo-

rekreacyjnych, kulturalnych, festynów, zabaw tanecznych, które nie są organizowane dla 

osiągnięcia zysku,”. 

Przewodniczący obrad otworzył dyskusję w której radni dyskutowali na temat możliwości 

korzystania ze świetlicy jak równie na temat jej zagospodarowania. 

W dyskusji radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały wraz z autopoprawką (druk RG 27/15) pod 

głosowanie. Przy 15 głosach „za” uchwała Nr V/38/15 została podjęta i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za 2014 r. w 

Gminie Dłutów. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dłutowie Izabela Getler 

przedstawiła radnym w kilku zdaniach ogólnie ocenę zasobów pomocy społecznej za 2014 r. 

w Gminie Dłutów a następnie udzieliła odpowiedzi na pytania dotyczące liczby rodzin i 

zakresu udzielanej pomocy. 

Radni nie zgłaszali uwag i wniosków do projektu uchwały. 

Przewodniczący obrad poddał projekt uchwały (druk RG 28/15) pod głosowanie. Przy 15 

głosach „za” uchwała Nr V/39/15 została podjęta i stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 14 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dłutowie za   

2014 r. i przedstawienie potrzeb w zakresie pomocy społecznej. 

 

Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dłutowie Izabela Getler 

przedłożyła radnym sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Dłutowie za 2014 r. i przedstawiła potrzeby w zakresie pomocy społecznej. 

Radni zapoznali się ze sprawozdaniem i nie zgłaszali pytań do przedłożonego sprawozdania. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Punkt 15 

Interpelacje i zapytania. 
 

Radny A. Oset zgłosił sprawę zagrożenia z uwagi na przechylony słup 

telekomunikacyjny na zbiegu ul. Krzywej i ul. Łąkowej w Dłutowie. 

Radny Z. Matuszewski zgłosił tą samą sprawę, ale dotyczącą wsi Dąbrowa. 

Radna B. Szymańska zapytała o sprawę organizacji i przeprowadzenia wyborów do 

Izby Rolniczej ponieważ sołtysi zgłaszali, iż nie było żadnej informacji w terenie. Kto 

odpowiada za organizację, za sprawę rozpropagowania informacji, że takie wybory się 

przeprowadza i o sposobie zgłaszania kandydatów. 



Wójt Gminy odpowiadając poinformowała, iż te wybory przygotowują i przeprowadzają Izby 

Rolnicze. Do Gminy zwrócono się jedynie o udostępnienie lokalu w celu przeprowadzenia 

wyborów w dniu 31 maja 2015 r. oraz o wskazanie jednego pracownika do składu i prac 

komisji wyborczej. 

 

Punkt 16 

Wolne wnioski. 

 

Mieszkaniec wsi Stoczki-Porąbki J. Rudziński zwrócił się z zapytaniem gdzie może 

spotkać się z radnymi Rady Gminy Dłutów oraz kiedy otrzyma odpowiedź na pismo 

dotyczące sprawozdania z wykonania budżetu gminy Dłutów za 2014 r. 

Przewodniczący obrad poinformował, iż każdy mieszkaniec ma prawo uczestniczyć w 

obradach sesji Rady, komisji Rady jak również ma możliwość spotkać z każdym radnym. 

Wójt Gminy poinformowała, że odpowiedź na pismo zostanie udzielona. 

Sołtys wsi Świerczyna zwrócił się z wnioskiem aby do mieszkańców przesłać 

informację dotyczącą zwiększenia opłaty za „śmieci”. 

Wójt Gminy poinformowała, iż taka informacja zostanie przygotowana i przekazana 

mieszkańcom gminy. 

Sołtys wsi Leszczyny Duże zwrócił się z wnioskiem o zorganizowanie jeszcze jednego 

przystanku autobusowego dla dzieci dojeżdżających do szkół w Dłutowie w miejscowości 

Leszczyny Duże przy nieruchomości, na której znajduje się dawny budynek szkoły. 

Wójt Gminy poinformowała, że w Leszczyna Dużych znajdują się już dwa przystanki 

autobusowe. Organizowanie następnego przystanku wydłuży czas przejazdu autobusu i 

należałoby się temu przyjrzeć i rozważyć czy będzie taka możliwość. 

Sołtys wsi Czyżeminy zwrócił się z zapytaniem, czy będą prowadzone remonty dróg. 

Wójt Gminy poinformowała, iż remonty dróg będą przeprowadzone do 19 lipca     

2015 r. natomiast od 1 czerwca 2015 rozpoczyna się obkaszanie poboczy dróg gminnych. 

Przewodniczący obrad przekazał wszystkim radnym życzenia z okazji ćwierćwiecza 

odrodzenia samorządu terytorialnego przekazane przez Marszałka Senatu Rzeczypospolitej 

Polskiej Bogdana Borusewicza oraz od Szefa Kancelarii Prezydenta RP Jacka 

Michalowskiego. Następnie przewodniczący obrad przedstawił informacje dotyczącą 

przygotowania i przeprowadzenia wyborów na ławników na kadencję 2016-2019. 

Wójt Gminy złożyła życzenia wszystkim samorządowcom i przedstawiła również 

życzenia przesłane na jej ręce od Prezydenta RP oraz Ministra Pracy i Polityki Społecznej 

Władysława Kosiniaka-Kamysza. 

 

Punkt 17 

Zakończenie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący zamknął obrady V sesji 

Rady Gminy Dłutów. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokółowała J. Pstrokońska 


